
Kot že dlje časa opozarjamo v javnih razpravah (glede strategij, financiranja, kot tudi podeljevanja 

rdf spektra), je uspeh prihajajočih 5G omrežij v veliki meri odvisen od dejavnikov, ki lahko znatno 

pospešijo razvoj, implementacijo in uporabo še širšega spektra aplikacij in storitev - od interneta 
stvari do pretočnega videa v najvišji mogoči kakovosti, samovozečih vozil, pametnih mest, domov in 
upravljanja prometa, novih možnosti v medicini ter mnogo več, pri čemer lahko za ustrezne spodbude 

poskrbi prav država. Investicije operaterjev v nakup spektra ter izgradnjo omrežja bodo znatne, 
možnost znižanja dodatnih stroškov pa je vsekakor dobrodošla. 
 

V konkretnem primeru smo ob upoštevanju predlagane vrednosti točke za negeografske številke, ki 
se uporabljajo v fiksnih in mobilnih javnih omrežjih za potrebe komunikacije med napravami 
(M2M/IOT) ugotovili, da je le-ta nesorazmerno visoka, saj pri elementih oštevilčenja, ki jih bomo 
operaterji zakupovali v precej večjem obsegu, ne gre za elemente, ki bi bili primerljivi ostalim 
negeografskim številkam, ki so namenjeni mobilni komunikaciji. Pri ugotavljanju primerne višine 
lahko izhajamo zgolj iz primerjalne ureditve v drugih državah. Raziskava je pokazala, da je razmerje 

med elementi oštevilčenja namenjenih M2M ter javnim komunikacijam med 1 in 3%, po našem 

mnenju bi bilo v luči povedane povsem sprejemljivo, da podobno logiko povzame tudi AKOS, ter 
vrednost točke opredeli v največ 1-3% glede vrednost 0,03.  
 
Predlagamo, da tudi naslovni organ pridobi ustrezne primerjave držav, ki so že uvedle elemente 
oštevilčenja namenjene M2M/IoT. 
 

Takšna odločitev bi bila primerna spodbuda ter povsem skladna z načeli 74. člena ZEKom-1 in hkrati 
z logiko Splošnega akta, ki temelji na primerljivih razmerjih med posameznimi skupinami elementov 
oštevilčenja. 
 
Ne glede na to, da je v javnem posvetu le sprememba, ki prinaša vrednost točke za elemente 
oštevilčenja za M2M/IoT, pa bi želeli opozoriti še na dejstvo, da se utegne predlagana vrednost točke 
(Tarifa 2019) znatno, za več kot 30% povišati, za kar prav na področju upravljanju oštevilčenja ne 

najdemo ustreznega pojasnila. Ne glede na to, da smo kot člani SOEK že ugovarjali predvidenem 
povišanju Tarife za leto 2019, bi želeli tudi na tem mestu opozoriti na to in pozvati AKOS, da vrednosti 

točk v predmetnem splošnem aktu zniža za 30% - če se bo v prihodnosti pokazalo, da so stroški 
upravljanja s številskim prostorom vendarle narastli, naj se dvig zgodi v letih 2020 ali kasneje. 
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